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PROTOKÓŁ VII 
 

obrad VII zwyczajnej sesji Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański,  

która odbyła się w dniu 9 marca 2022 r. o godz. 1300 

w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej w Pruszczu Gdańskim 

  

 

 

Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

W obradach uczestniczyło - 7 członków Rady Seniorów. 

Nieobecni - 2 osoby.  

 

Początek obrad: 9 marca 2022 r., godz. 1300 .   

Zakończenie obrad: 9 marca 2022 r. godz. 1430 . 

 

Proponowany porządek obrad VII zwyczajnej sesji Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański II kadencji 

2020 - 2024 był w posiadaniu każdego członka Rady Seniorów i stanowi Załącznik Nr 2 

do niniejszego protokołu.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

 

Mirosława Polanowska - Przewodnicząca Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański o godz. 1300   

otworzyła  obrady słowami: „Otwieram siódmą zwyczajną sesję Rady Seniorów Miasta Pruszcz 

Gdański”. 

 

Przewodnicząca Rady Seniorów powitała wszystkich członków oraz przybyłych gości: Zastępcę 

Burmistrza ds. komunalnych Radosława Klaczkowskiego, Sekretarz Miasta Dorotę Opałkę, Kierownik 

Referatu Techniczno-Inwestycyjnego Panią Marię Turską, Pracownika Referatu Techniczno-

Inwestycyjnego Annę Bańdosz, Przewodniczącą Rady Miasta Małgorzatę Czarnecką - Szafrańską,  

Kierownik MOPS-u Pani Grażynę Zarównę, Zastępcę Kierownika MOPS Tomasz Konarzewski,   

Pracownika MOPS Panią Karolinę Stępień oraz architekta Pana Bartosza Smusz, po czym rozpoczęła 

realizację porządku obrad. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

 przedstawienie porządku obrad, 
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 przyjęcie protokołu VI zwyczajnej sesji Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański. 

2. Omówienie projektu rozbudowy i przebudowy Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Pruszczu Gdańskim - ref. Pracownik Referatu Techniczno - Inwestycyjnego. 

3. Zapytania członków Rady Seniorów do przedstawionego projektu  rozbudowy 

i przebudowy Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pruszczu Gdańskim. 

4. Ustalenie harmonogramu dyżurów Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański na II kwartał 2022 

roku - ref. Mirosława Polanowska Przewodnicząca Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański. 

5. Ustalenie terminu następnego posiedzenia Rady Seniorów.  

6. Sprawy różne. 

7. Wolne wnioski. 

 

Ad. 1. 

 

Przewodnicząca Mirosława Polanowska 

Zapytała, kto jest za przyjęciem proponowanego porządku obrad VII zwyczajnej sesji Rady Seniorów 

Miasta Pruszcz Gdański. 

Głosowanie: za - 7; przeciw - 0; wstrzymało się - 0. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Pani Mirosława Polanowska zapytała, czy są uwagi do protokołu VI zwyczajnej sesji Rady Seniorów. 

 Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Mirosława Polanowska poddała pod głosowanie treść protokołu VI. 

Głosowanie: „za” - 7; „przeciw” - 0; „wstrzymało się” - 0. 

Protokół VI zwyczajnej sesji Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański został przyjęty jednogłośnie, bez 

zmian. 

 

Ad. 2 i 3 

Marcowe posiedzenie Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański odbyło się Miejskim Ośrodku Pomocy 

Społecznej w Pruszczu Gdańskim, mieszczącym się przy ulicy Niepodległości 9. 

W związku z planowaną rozbudową budynku MOPS-u, na spotkanie Seniorów został zaproszony 

architekt Pan Bartosz Smusz, który szczegółowo objaśnił projekt budowalny, odpowiadając jednocześnie 

na zadawane pytania przez członków Rady Seniorów. 

Przebudowa i rozbudowa budynku MPOS-u będzie polegała na przebudowie pomieszczeń w istniejącej 

części budynku, ze zmianą funkcji niektórych pomieszczeń. W nowej części pojawi się hol z szatnią, 
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szafki będą zamykane na klucz. Dalej będzie węzeł sanitarny, pomieszczenia biurowe i pomieszczenia 

funkcyjne, czyli pokój pierwszej pomocy oraz sala główna o powierzchni 82 m². Przewidziany jest także 

magazyn, stołówka oraz dwa tarasy wychodzące na stronę północą i południową. Elewacja będzie 

w kolorze jasnobeżowym, a okna w kolorze drewna. Dach będzie skośny z dużymi dachowymi oknami, 

które będą dawały bardzo dużo światła w ciągu dnia.  Pojawią się panele fotowoltaiczne, z których 

budynek będzie czerpał energię. 

Członkowie Rady Seniorów odnosząc się do projektu, wyrazili swoja opinię, iż jedno pomieszczenie 

może być za mało do organizacji spotkań wielu grup. Problem został poddany dyskusji. Finalnie ustalono, 

iż sala główna będzie miała mobilne ścianki. Stosownie do potrzeb jedna duża sala będzie mogła zostać 

podzielona na odrębne strefy. Architekt  poddał również ocenie zamianę instalacji gazowej na instalację 

elektryczną w stołówce. Podparł to obecną sytuacją polityczną i klimatyczną. Dodał, że bardziej 

ekologicznym rozwiązaniem byłaby instalacja elektryczna. 

Projekt przebudowy powinien być zatwierdzony do końca marca 2022 roku. W 2023 roku ma zostać 

ogłoszony przetarg, a za około 3 - 4 lata możemy się spodziewać oddania do użytku nowej części budynku 

MOPS-u. Projekt budowalny MOPS stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu. 

Kierownik Referatu Techniczno - Inwestycyjnego Maria Turska zwróciła się do członków Rady Seniorów 

z prośbą o weryfikację wyposażenia pomieszczeń, która zostanie przesłana im drogą elektroniczną przez 

projektanta.  

 

Ad. 4. 

Przewodnicząca Rady Seniorów Mirosława Polanowska poinformował, że w dalszym ciągu, na  czas 

trwania pandemii, oraz remontu Urzędu Miasta dyżury pełnione przez członków Rady Seniorów 

w budynku Urzędu Miasta Pruszcz Gdański zostają zawieszone, a wnioski mieszkańców - seniorów 

należy zgłaszać mailowo lub telefonicznie, za pośrednictwem Biura Rady Miasta Pruszcz Gdański.  

 

Ad. 5. 

Członkowie Rady Seniorów ustalili kolejny termin posiedzenia na dzień 8 czerwca 2022 r. , godz.13:00. 

 

Ad. 6. 

Sprawy różne: 

Poruszono temat broszury - informatora dla Seniorów, który był przedmiotem dyskusji poprzednich  

posiedzeń Rady Seniorów Broszura ma służyć jako podręczny informator z najważniejszymi numerami 

telefonów do różnych instytucji w Pruszczu Gdańskim w formie wkładki do lokalnej gazety „Wieści 
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Pruszcza”. Inicjatorami stworzenia broszury są sami członkowie Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański, 

którzy przygotowali poglądowy projekt. Został on uzupełniony o kolejne treści i ponownie przekazany 

do opinii członków Rady Seniorów. Poproszono, aby ewentualne  pomysły, bądź uwagi zostały 

skierowane do pracownika Biura Rady Miasta, telefonicznie lub drogą elektroniczną. Konspekt broszury 

stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Seniorów Mirosława Polanowska, poinformowała, że Pani Krystyna Szulc -

Zastępca Przewodniczącej Rady Seniorów, reprezentując Radę Seniorów Miasta Pruszcz Gdański, 

wypełniła Formularz konsultacyjny projektu Regionalnego Programu Strategicznego w zakresie 

mobilności i komunikacji - Pomorskie 2030, gdzie przedstawiła propozycje zmian w zapisie: 

„zwiększenia atrakcyjności oferty transportu zbiorowego, w tym dostosowania jej do potrzeb 

mieszkańców w zakresie częstotliwości i liczby połączeń”, sugerując dodatnie następującej treści, 

„…oraz zabezpieczenie godnych warunków oczekiwania na transport przez pasażerów z uwzględnieniem 

potrzeb seniorów i osób niepełnosprawnych.” Uzasadniając nową propozycję zapisu, Pani Krystyna 

podparła się argumentami, pisząc, iż „potrzeby osób niepełnosprawnych oraz seniorów nie zostały wzięte 

pod uwagę przy przenoszeniu przystanków autobusowych  linii dalekobieżnych  spod Hotelu Centralnego 

przy dworcu Gdańsk Główny na ul. Podwale Grodzkie. Z przystanków tych odjeżdżają niejednokrotnie 

osoby  chore, po wizytach u lekarzy specjalistów lub po zabiegach”. Nadmieniła również, „….że są  

to mieszkańcy wiosek, którzy po opuszczeniu środka transportu będą musieli przebyć resztę drogi 

do domu pieszo”. Dalej w uzasadnieniu napisała, że „...dla pasażerów z kilku przystanków autobusowych 

ustawiono jedna ławeczkę, resztę pozostawiając w dawnym miejscu przez hotelem, co nie znajduje 

żadnego logicznego uzasadnienia”.  Formularz  - Pomorskie 2030 stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. 

 

Wolne wnioski: 

Pani Krystyna Szulc jako Przedstawicielka w Pomorskiej Radzie Seniorów,  przedstawiła członkom Rady 

Seniorów „Poradnik dla Seniora”, cyklicznie wydawany przez Samorząd Województwa Pomorskiego, 

który skierowany jest w szczególności do środowiska senioralnego, w formie publikacji edukacyjno-

informacyjnych. Cykl rozpoczęto od Poradnika dla Seniora. Prawo, stanowiącego zbiór artykułów 

zawierających rzetelną i aktualną wiedzę dotyczącą zagadnień o tematyce prawnej. Publikacja jest  

efektem wieloletniego doświadczenia Autorek opracowań, a także współpracy osobami starszymi 

i rozeznania sygnalizowanych wątpliwości, pytań oraz potrzeb. Celem poradnika jest upowszechnienie 

wiedzy z zakresu przysługujących praw seniorom, w tym między innymi praw konsumenta oraz 

podnoszenie świadomości w obszarze korzystnego dysponowania swoim majątkiem oraz zwiększenie 

poczucia bezpieczeństwa  zarówno seniorów, jak i ich bliskich. 
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Pani Krystyna Szulc przekazała informację o zbliżającej się kolejnej edycji konkursu Pomorskie 

dla Seniora. Dodała, że tym razem jest w Kapitule Konkursu. Przybliżyła kryteria konkursu. Powiedziała, 

że nastąpiła zmiana w jednym z nich, a mianowicie zamiast Samorządu przyjaznego Seniorom jest 

Pracodawca przyjazny Seniorom. Zwróciła się z prośbą, aby poszukać wśród seniorów osobowości, które 

można zarekomendować do kategorii senior zwyczajny/niezwyczajny, ale także zgłaszać można młode 

osoby - wolontariuszy których w ten sposób można wypromować. 

  

Nawiązała również do mającej się odbyć w tym roku, kolejnej Olimpiady Senior Obywatel. Powiedziała, 

że występuje w roli Pełnomocnika. Dodała, że termin eliminacji powiatowych jest już znany i odbędą się 

one na przełomie maja i czerwca.  

 

Dyskutowano również na temat Ogólnopolskiej Karty Seniora oraz Fundacji European Foresight Institute. 

Poruszono temat sytuacji obywateli z Ukrainy dotkniętych wojną z Rosją i pomocy im udzielanej. 

Członkowie Rady Seniorów podzielili się informacją, w jaki sposób oni sami angażują się w pomoc, 

wsparcie obywatelom z Ukrainy.   

 

Zakończenie obrad nastąpiło w dniu 9 marca 2022 r. o godz. 14:30 słowami Przewodniczącej  Rady 

Seniorów Mirosławy Polanowskiej: „Zamykam siódmą zwyczajną sesję Rady Seniorów Miasta Pruszcz 

Gdański”. 

 

 

Protokół sporządziła:  

Alicja Dąbrowska                      
            
        PRZEWODNICZĄCA  

                     RADY SENIORÓW 
 
   

                                                                                                                  Mirosława Polanowska 
                                                                                        


